
ZÁPISNICA 

 

zo zasadnutia Expertnej skupiny pre vedu a výskum v oblasti prevencie kriminality 

 

 

Termín konania: 24. júna 2014 o 10:00 h 

 

Miesto konania : budova Ministerstva vnútra Slovenskej republiky, Drieňová 22 v Bratislave, 

v zasadacej miestnosti č. 131. 

Prítomní: 9  

Neprítomní:  

Prizvaní: 1 

Účasť podľa prezenčnej listiny. 

 

Program: 

1. Otvorenie zasadania. 

2. Kontrola plnenia úloh z ostatného zasadania. 

3. Informácia o príprave návrhu dokumentu "Stratégia prevencie kriminality a inej 

protispoločenskej činnosti". 

4. Návrh odporúčaní, ktoré by bolo vhodné zapracovať do "Stratégie" (na základe aktuálnych 

informácii získaných z prieskumov spracovaných v záverečných kvalifikačných prácach 

študentov zameraných na výskyt negatívnych spoločenských javov a prevencie. Vzhľadom 

na možnosť spolupodieľať sa na tvorbe / spracovaní "Stratégie prevencie kriminality..." by 

bolo vhodné vymedziť na základe aj týchto informácii priority stratégie, tzn. očakávajú sa 

návrhy od jednotlivých členov ES pre vedu a výskum v oblasti prevencie). 

5. Konkretizácia úloh vyplývajúcich zo zasadania. 

6. Rôzne. 

7. Záver. 

  
1. Otvorenie 

Rokovanie expertnej skupiny otvorila predsedníčka expertnej skupiny p. Ondicová, ktorá 

okrem prítomných členov ES privítala tajomníčku Rady vlády SR pre prevenciu kriminality 

pani Buksovú.  

Pani predsedníčka v úvode poukázala na dôvod presunutia termínu zasadania ES zo dňa 

11.06.2014, ktorý bol spojený s pracovným zaťažením na pracoviskách na jednotlivých VŠ 

na deň 24.06.2014. Následne oboznámila účastníkov s programom (program bol účastníkom 

zaslaný v el. forme). Návrhy na doplnenie programu neboli vznesené.   

 

Zo 14 členov boli prítomní 9, ostatní členovia ospravedlnili svoju neúčasť na dnešnom 

zasadaní zo služobných alebo osobných dôvodov.  



 

2. Kontrola plnenia úloh z ostatného zasadania  

Pani predsedníčka oboznámila prítomných, že Správa o činnosti ES za rok 2013 

bola zaslaná všetkým členom v elektronickej podobe. Kto ju nedostal, bude mu následne 

opätovne zaslaná. Bola zaslaná aj zápisnica z predchádzajúceho zasadnutia expertnej skupiny.  

K predloženému návrhu plánu činnosti expertnej skupiny neboli zo strany členov vznesené 

zásadné pripomienky. 

 

3. Informácia o príprave návrhu dokumentu "Stratégia prevencie kriminality a inej 

protispoločenskej činnosti na roky 2016 – 2020" 

Pani predsedníčka požiadala pani Buksovú, tajomníčku rady (RVPK) o poskytnutie 

informácií o časovom priebehu a stručnom obsahovom zameraní pripravovanej „Stratégie 

prevencie...“.  

 

K uvedenej  problematike ďalej bolo uvedené: 

Pani Buksová: informovala prítomných o skutočnostiach súvisiacich s prípravou Stratégie, 

ktorá bude pripravovaná v zmysle Zákona 583 Z. z. z roku 2008 a práce na príprave stratégie 

začnú už v septembri 2014. Vzhľadom na fakt, že sa niektorí členovia ES sa už podieľali na 

príprave a spracovaní predchádzajúcich strategických materiálov, požiadala prítomných 

o pomoc a spoluprácu pri rozpracovaní smerovania stratégie do konkrétnych oblastí 

a poukázala aj na možnosť využiť významné informácie z výskumov, z doktorandských 

a diplomových prác, zameraných na riešenie problematiky kriminality, kriminality mládeže, 

ktorých poznatky a odporúčania by sa dali využiť pri tvorbe jednotlivých oblastí stratégie.  

Poukázala na potrebu využiť poznatky z realizovaných výskumov (prof. Holcr – ich VŠ 

realizuje výskum obetí a dostala požiadavku na spracovanie prognózy) a podieľať sa 

na spracovaní štatistík, záverov, odporúčaní do stratégie a pod.. 

Ďalej informovala prítomných, že Európska sieť na predchádzanie trestnej činnosti 

každoročne vyhlasuje súťaž o najlepší projekt v oblasti prevencie kriminality na vybranú 

tému. Pre tento rok je téma zameraná  na prevenciu obchodovania s ľuďmi. Vyhlásená výzva 

a stanovené podmienky pre účasť OZ, ktoré sa danou problematikou zaoberajú (bude 

zverejnená aj na web stránke MV SR).  Informovala o tom, že všetky informácie o činnosti 

RVPK, jednotlivých ES, pracovných manuáloch sú zverejnené na stránke MV SR, RVPK.     

 

4. Návrh odporúčaní, ktoré by bolo vhodné zapracovať do "Stratégie" 

p. Ondicová: uviedla, že každý vie aké sú problémové oblasti okrem OSL, je to nízke právne 

vedomie detí, občanov, učiteľov. Jednou z priorít by bola potreba riešiť základné elementárne 

znalosti ľudí – obyvateľov SR v oblasti práva a trestnej zodpovednosti. 

Ďalej poukázala na možnosť komunikovať v rámci riešenia úloh aj elektronickou cestou, 

využiť už spracovaný materiál a uviedla, že osobné stretnutia sú síce dôležité, ale sú časovo 

náročné. 

p. Lubelcová požiadala pani Buksovú o spresnenie technického postupu pri realizácii prác 

na stratégii, t. j. či bude vydaný základný východiskový materiál, ktorý bude možné 



pripomienkovať (nie je efektívne, aby zasiahol do materiálu každý člen – bude potrebná 

výmena poznatkov);  

- poukázala na skutočnosť, že stratégia bude rozpracovaná na obdobie 4 rokov, teda, malo by 

v nej byť spracované aj rámcové smerovanie na ďalšie obdobie a uviesť základné smery, čo je 

z úrovne MV SR pokladané za strategické.    

p. Buksová uviedla, že stratégia bude základný programový dokument (rámcový), ktorý bude 

jednotlivými (okresnými úradmi v sídle kraja) rozpracovaný na vlastné podmienky t.j. 

v pôsobnosti krajov. Obsahová štruktúra dokumentu bude predložená na pripomienkovanie 

všetkým ES. Zo strany členov ES je možnosť doplniť „Stratégiu“ o konkrétne návrhy, 

poznatky a teoretické smerovanie. V stratégii budú stanovené priority. 

 

p. Daněk uviedol, že je potrebné zohľadniť predovšetkým  hodnotenie konkrétneho stavu – 

celej spoločnosti (ako príklad uviedol obsah posledného prejavu pána exprezidenta), t. j. je 

potrebné riešiť autoritu jednotlivých zložiek – vlády, ministerstiev, súdov, polície, 

parlamentu, priamu hodnotovú orientáciu spoločnosti. V marci riešilo MŠ SR prieskum – 

70 % ľudí chce opustiť republiku – chce ísť do zahraničia, nemal by sa uvedený problém 

riešiť výskumom? 

- dochádza k dehonestácia spoločenských vied – na učiteľstvo sa nik nehlási, akú kvalitu VaV 

chceme zabezpečiť. V RVPK sú aj zástupcovia z jednotlivých rezortov, ktorí by mohli tento 

problém riešiť. 

 

p. Buksová uviedla, že RVPK má svoje kompetencie vyplývajúce zo štatútu RVPK. A pri 

spracovaní stratégie sa bude prihliadať na uvedené skutočnosti. Informovala o tom, že 

stratégia bude rozpracovaná jednotlivými ministerstvami na vlastné podmienky, ktoré si 

rozpracujú stratégiu podrobne. (napr. MŠ VV a V SR bude prihliadať aj na dokumenty, ktoré 

má už spracované  ko napr. Stratégia pre mládež). Nie je úlohou MV SR zasahovať do 

všetkých oblastí, ktoré sú jednoznačne v kompetencii iných subjektov.   

 

p. Lubelcová poukázala na skutočnosť, že Rada je nadrezortný orgán a môže na uvedený 

problém poukázať cestou prevencie kriminality a riešenie problémov spoločnosti, ďalej má 

možnosť riešiť tento problém zainteresovaním všetkých rezortov, t. j. spracovať a zrealizovať 

komplexnejší pohľad a má aj možnosť poukázať na význam spoločensko-vedného výskumu. 

Teraz sú výskumy smerované na hospodársku prax, no je potrebné zdôrazniť potrebu 

smerovania výskumu do spoločenskej praxe (do vedných politík), niektoré stratégie majú 

dlhodobé smerovanie a nastáva problém vykázania výsledkov, t. j. treba riešiť kľúčové 

problémy spoločnosti – hodnotová orientácia, kultúra, nepriaznivé dopady na spoločensko-

vedné oblasti, právne vedomie. 

 

p. Križovský uviedol, že je potrebné riešiť kľúčové veci – právne vedomie spoločnosti 

a trestnú činnosť (riešenie otázky kriminality – potrebné zjednotiť pojem čo je kriminalita, nie 

len trestná činnosť) a ako ju chceme riešiť.  

 

p. Holcr poukázal na potrebu riešiť latenciu kriminality – napr. majetkovú kriminalitu – 

drobné krádeže.  



 

p. Buksová uviedla, že akékoľvek informácie súvisiace s prevenciou kriminality a inej 

protispoločenskej činnosti, vyžadujúce prijatie medzirezortných opatrení môžu byť 

prerokované v RVPK. Ak majú členovia konkrétne poznatky o konkrétnych problémoch 

súvisiacich s prevenciou kriminality a inej protispoločenskej činnosti vrátane možnosti ich 

riešenia, takéto informácie uvítajú v písomnej forme (napr. smerovanie výskumu a jeho 

prípadný vplyv na znižovanie kriminality).   

 

p. Daněk  navrhol, aby každý člen ES urobil svoj návrh, ktorý považuje za potrebné riešiť,  

aby bol postupne zapracovaný a do uznesenia dať termín, dokedy podnety odovzdať. 

 

V rámci diskusie bola vznesená požiadavka, spresniť ktoré oblasti sú v súčasnosti problémové 

a čo je potrebné riešiť. 

 

p. Buksová – poukázala na problém  školskej dochádzky(záškoláctva) a s tým súvisiacu  

drobnú kriminalitu,  

 

p. Ondicová uviedla, na základe informácií získaných z prieskumov na ZŠ, že absentuje práca 

s rodičmi – nie sú postihnuteľní, vyžaduje sa spolupráca rezortov (MŠVV a  Š, MPSVR); ďalej 

uviedla, že pri spracovaní VVÚ a pri ich vyhodnocovaní výsledkov dávame návrhy 

a odporúčania aj pre iné rezorty. 

 

p. Buksová informovala, že v hodnotiacej správe plnenia úloh vyplývajúcich zo  Stratégie 

prevencie kriminality je rozpísané aké úlohy plnili jednotlivé rezorty aj s konkrétnymi 

aktivitami. 

 

5. Konkretizácia úloh vyplývajúcich zo zasadania 

Podnety, návrhy a priority od jednotlivých členov ES do strategického dokumentu zaslať 

v elektronickej forme do októbra (do 15.10.2014)  tajomníčke RVPK a predsedníčke ES.  

T: 15.10.2014      

Zodpovední: všetci členovia ES 

Ďalší postup a forma spracovania sa upresní. 

 

Zaslať prehľad realizovaných a pripravených na realizáciu (schválených) 

vedeckovýskumných úloh (projektov)  za jednotlivé školy v oblasti prevencie kriminality 

a inej protispoločenskej činnosti, kde je potrebné uviesť: názov úlohy (projektu), číslo pod 

akým je riešená úloha evidovaná, krátku anotáciu, aké sú získané poznatky.  

Tieto informácie budú zverejnené na web-stránke Rady. 

T: 15.10.2014      

Zodpovední: všetci členovia ES 

 

6. Rôzne 

 



Pani tajomníčka RVPK p. Buksová požiadala členov o spresnenie informácie, ktoré školy 

a inštitúcie vykonávajú v súčasnej dobe výskumy ku kriminalite mládeže.   

p. Ondicová uviedla, že Akadémia PZ v spolupráci s PEV rieši problematiku prognózovania 

vývoja kriminality. Plánujeme v spolupráci s PA ČR riešiť aj kriminality mládeže, problém 

trestnej zodpovednosti mládeže a právneho povedomia mládeže. Informácie sú poskytované 

vo forme „Záverečnej správy z VVÚ“ všetkým v rámci informácii rezortu MV SR. 

Ďalej uviedla, že v rámci riešenia VVÚ „Príčiny radikalizácie a agresivity...“ sú spracované, 

na základe výsledkov výskum verejnej mienky ktorý poukazuje na príčiny radikalizácie, aj 

podnety a návrhy nasmerované do  jednotlivých problematických oblastí  

  

p. Holcr informoval členov o realizácii výskumu obetí kriminality – z výsledkov ktorého sa dá 

dedukovať latencia a aj dôvody prečo sa to nehlási (VVÚ riešia od roku 2006); 

 

p. Križovský informoval členov, že pokračujú v realizácii výskumnej úlohy zameranej na 

kriminalitu v Košiciach; 

 

p. Jusko informoval členov, že riešia problematiku diváckeho násilia, kyberšikanovania, 

mediácie a alternatívnych trestov;  

 

p. Kádek informoval členov, že realizovali výskum verejnej mienky „Ako sa nestať obeťou 

OSL“ (Inštitút kriminologických štúdií existuje ako občianske združenie pri Fakulte práva 

UMB v Banskej Bystrici), výsledky z ktorého budú dostupné v zborníku z konferencie 

realizovanej v mesiaci február 2014 v Brusne.  

 

7.  Záver 

V závere p. Ondicová uviedla, že na základe zisťovania záujmu o prácu v expertnej skupine 

dôjde k personálnym zmenám v zložení expertnej skupiny. Požiadala prítomných 

na potvrdenie alebo uvedenie nových kontaktov na elektronickú poštu.   

p. Ondicová poďakovala všetkým zúčastneným za účasť a popriala veľa úspechov pri plnení 

úloh vyplývajúcich z  rokovania.  

 

V Bratislave 24.06.2014 

Zapísal :   P. Soukop 

 

Schválili:   M. Ondicová    

 

 

Doručí sa : všetci členovia expertnej skupiny 

 


